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رئیس پلیس فتا خبر داد
فعالیت ۱۷۰ هزار کانال فارسی 

در تلگرام
»بی��ش از ۱۷۰ ه��زار کانال 
فارسی در تلگرام فعال است 
ک��ه بخ��ش زی��ادی از این 
کانال ها در اختیار قشر جوان 
قرار دارد.« به گزارش تسنیم، 
سردار سیدکمال هادیانفر، رئیس پلیس فتا با 
بیان این مطلب گفته است: در حال حاضر بیش 
از 29 میلیون از کاربران این فضا جوانان هستند 
و بی��ش از ۱۷۰ هزار کانال فارس��ی در تلگرام 
فعال اس��ت که بخش زیادی از این کانال ها در 
اختیار قشر جوان قرار دارد. وی  فضای مجازی 
را به عن��وان جادوی جهان نمای هزاره س��وم 
برش��مرد و گفت: تعامل دستگاه ها و نهادهای 
دولتی برای نهادینه کردن فرهنگ استفاده از 
فضای سایبر، آگاهی از فرصت ها و تهدیدات این 
فضا امری ضروری است و باید زیرساخت ها در 

این حوزه قوی تر از گذشته شود.

برگزاری تورهای ویژه 
برای مسؤولان کشوری 

مسؤول قرارگاه جهادی امام رضا)ع( با اشاره 
به برگزاری تورهای ویژه برای مسؤولان کشوری 
گف��ت: در ای��ن تورها تلاش می کنیم بخش��ی 
از مش��کلات هموطنان در کش��ور که از چشم 
مس��ؤولان دور مانده را نش��ان دهیم. به گزارش 
شبس��تان، حجت الاس��لام غلامرضا قاسمیان، 
مس��ؤول قرارگاه جهادی امام رضا)ع( با اش��اره 
به اینکه در زیر پوس��ت شهر تهران صحنه هایی 
دیده می ش��ود که آزاردهنده است، خاطرنشان 
کرد: روش قرارگاه افشاگری در حوزه آسیب های 
اجتماعی نیست. ما به دنبال سوژه پردازی و ملتهب 
کردن فضای جامعه نیستیم بلکه می خواهیم با 
کمک مردم به حل مش��کلات بخش دیگری از 
هموطنان که در محرومیت قرار دارند بپردازیم. 
مسؤول قرارگاه امام رضا)ع( در ادامه با بیان اینکه 
معتقدیم مردم باید نسبت به یکدیگر بی مسؤولیت 
نباشند، عنوان کرد: مساله گورخواب ها نشان داد 
در کنار مسؤولان، مردم نیز نسبت به همنوع خود 
بی تفاوت بوده ان��د. وی گفت: هدف کلی قرارگاه 
جهادی ام��ام رضا)ع( این اس��ت که هموطنان 
بتوانند برای رفع آسیب های اجتماعی به صحنه 
بیایند.  قاسمیان با اشاره به برگزاری تورهای ویژه 
برای مسؤولان کشوری گفت: در این تورها تلاش 
می کنیم بخشی از مشکلات هموطنان در کشور 
که از چشم مس��ؤولان دور مانده را نشان دهیم. 
وی با بیان اینکه در تهران ده ها هزار سوژه مانند 
گورخواب ه��ا داریم، تصریح کرد: م��ا در قرارگاه 
امام رضا با نمونه هاي بس��یاری مواجه ش��ده ایم 
اما روش ما افش��اگری نیس��ت اما اگر بخواهیم 
جامعه را ملتهب کنیم س��وژه های کمی نداریم. 
مس��ؤول گروه جهادی امام رضا)ع( تصریح کرد: 
طبیعتا مس��ؤولانی که هر روز با اس��کورت از در 
خانه تا محل کار می رون��د، نمی توانند وضعیت 
بی خانمان ه��ا را درک کنند، از ای��ن رو آمادگی 
داریم به طور افتخاری برای این مس��ؤولان این 
تورهای س��یاه را برگزار کنیم تا از نزدیک عمق 

این فاجعه را ببینند.

تخفیف 5۰ درصدی هتل ها 
برای بازنشستگان

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری ایرانگردی 
و جهانگ��ردی از تخفی��ف 5۰ درصدی هتل ها 
و مراک��ز اقامتی زیرپوش��ش این ش��رکت برای 
تمام بازنشستگان دولت و تامین اجتماعی خبر 
داد.  به گزارش خبرگزاری صداوس��یما، مهرداد 
تاوتل��ی  با اش��اره ب��ه اینکه س��هامداران اصلی 
شرکت س��رمایه گذاری ایرانگردی و جهانگردی، 
بازنشستگان تحت پوشش صندوق بازنشستگی 
کش��وری و تامی��ن اجتماع��ی هس��تند، تعداد 
هتل های این شرکت را 64 هتل و مرکز اقامتی 
واقع در 24 اس��تان کشور برش��مرد. وی گفت: 
متقاضی��ان می توانند با ارائه کارت شناس��ایی و 
تماس با شماره تلفن 42643 برای ذخیره هتل از 
تسهیلات پیش بینی شده بهره مند شوند. تاوتلی 
با اشاره به اینکه پذیرایی و غذای بازنشستگان و 
مستمری بگیران نیز مشمول تخفیف 2۰ درصدی 
می ش��ود، افزود: در این طرح همچنین مدیران 
هتل ها نباید حق سرویس ۱5 درصدی غذا را از 
بازنشستگان و مستمری بگیران تامین اجتماعی 
و کش��وری بگیرند. تاوتلی ب��ا بیان اینکه ارتقای 
کیفیت و خدمات هتل های شرکت سرمایه گذاری 
ایرانگردی و جهانگردی از برنامه های امس��ال و 
س��ال 96 است، گفت: براساس برنامه زمانبندی 
ش��ده قرار است استاندارد هر هتل تا یک ستاره 
واقعی افزایش یابد. وی از ساخت 5 هتل 5 ستاره 
در ش��هرهای یاسوج، ش��یراز، اصفهان، رامسر و 
نوشهر خبر داد و ابراز امیدواری کرد این هتل ها تا 

سال 98 به بهره برداری برسد.

تأکید استانداری 
بر عقیم سازی کارتن خواب ها

»ب��الای 2۰ درصد زن��ان کارتن خواب ایدز 
دارن��د و ان��واع و اقس��ام بیماری را گس��ترش 
می دهن��د«. مدی��رکل اجتماع��ی و فرهنگی 
استانداری تهران گفته است: »باید با پروژه قانع 
ک��ردن زنان کارتن خواب، عقیم س��ازی صورت 
گیرد تا جلوی بسیاری از آسیب های اجتماعی 
گرفت��ه ش��ود«. س��یاوش ش��هریور، مدیرکل 
اجتماعی و فرهنگی اس��تانداری تهران، درباره 
»عقیم س��ازی کارتن خواب ها« ک��ه این روزها 
انتقادهای زیادی را به دنبال داشته است، به ایلنا 
گفت: چند موضوع را باید به عنوان پیش زمینه 
این اقدام در نظر گرفت؛ نخست آنکه براساس 
قوانین کشور و به لحاظ حقوقی هیچ کس اجازه 
ندارد این کار را انجام دهد. اگر خانم مولاوردی 
هم چنین بحث��ی را مطرح کرده که با رضایت 
زنان کارتن خواب این کار صورت بگیرد، به این 
دلیل است که در شهر تهران زنانی وجود دارند 

که معتاد، کارتن خواب و تن فروش هستند. 
مدی��رکل اجتماعی و فرهنگی اس��تانداری 
تهران با اشاره به اینکه این زنان علاوه بر توزیع 
موادمخدر، خودش��ان هم مصرف می کنند و به 
روس��پی گری نیز مشغول هستند، افزود: بالای 
2۰ درصد این زنان ایدز دارند و انواع و اقس��ام 
بیماری را گس��ترش می دهن��د. وی ادامه داد: 
برخی از این زنان علاوه بر اعتیاد و کارتن خوابی 
و توس��عه فحش��ا، بچه تولید می کنند و چون 
بچه ها سرپرس��ت ندارند، به فروش می رسند. 
شهریور با طرح این پرسش که با این وضعیت 
چه باید کرد؟ گفت: یک پروژه، واقعیت و نظری 
وجود دارد که بسیاری از سازمان های مردم نهاد 
و نخبگان اجتماعی نیز با آن موافق هس��تند؛ 
مبنی بر اینکه اگر زن��ی بیماری دارد و جا هم 
ن��دارد، با رضایت خودش عقیم ش��ود نه اینکه 
ب��ه زور این کار انجام ش��ود. وی با بیان اینکه 
هیچ کس��ی در ایران )مدیران ملی( با این گزاره 
ضدحقوقی )عقیم س��ازی زن��ان کارتن خواب( 
موافق نیس��ت، تصریح کرد: اگر زنی باش��د که 
جانش به لبش رس��یده باشد، نتواند بچه اش را 
بزرگ کند و مجبور باش��د آن را بفروش��د، اگر 
بگوید که حاضرم عقیم شوم، این کار انجام شود 
بهتر است، چرا که حداقل شاهد بچه ای مریض، 
دارای فقر غذایی، بحران زده و فاقد سرپرس��ت 
نخواهیم ب��ود. مدیرکل اجتماع��ی و فرهنگی 
استانداری تهران با بیان این مطلب که بخشی 
از واقعیت جامع��ه را نمی توان به صورت علنی 
گفت، اظهار داش��ت: چه اتفاقی در زیر پوست 

این شهر در حال رخ دادن است؟ 

سرپرست سازمان حج و زیارت اعلام کرد
ارسال نشدن دعوتنامه برای حج از 

سوی عربستان
»تاکنون هیچ دعوتنامه ای برای حج آتی از 
سوی عربستان به سازمان حج و زیارت و وزارت 
امور خارجه کش��ورمان واصل نشده است«. به 
گزارش تسنیم، حمید محمدی به  دنبال انتشار 
خبر دعوت س��عودی ها از ایران برای حضور در 
حج آتی اظهار داشت: بعثه مقام معظم رهبری 
و س��ازمان حج و زیارت با تمام توان در پی این 
هستند مسیر مسدود شده حج که یک واجب 
شرعی است باز ش��ود و حجاج ایرانی همچون 
حجاج سایر کشورهای اسلامی از این حق مسلم 
خود بهره مند ش��وند. وی با بیان اینکه دولت و 
مسؤولان حج عربس��تان اعلام کرده اند از ایران 
برای حض��ور در حج دع��وت کرده اند، تصریح 
ک��رد: تاکنون هی��چ دعوتنامه ای ب��رای حج از 
سوی عربستان به سازمان حج و زیارت و وزارت 
امور خارجه کش��ورمان واصل نشده است اما در 
صورت ارسال این دعوتنامه اگر شروط مورد نظر 
که متضمن عزت و امنیت زائران ایرانی باش��د 
از س��وی طرف سعودی تأمین ش��ود ان شاءالله 
شرایط حضور زائران ایرانی در حج محقق خواهد 
شد. سرپرست سازمان حج و زیارت با بیان اینکه 
در حج گذشته به رغم پیگیری های مجدانه بعثه 
مق��ام معظم رهبری و س��ازمان ح��ج و زیارت 
خواس��ته ها و مطالبات بحق جمهوری اسلامی 
ایران از س��وی طرف کشور میزبان تأمین نشد، 
عنوان کرد: س��ال گذشته به دلیل قطع روابط 2 
کشور، سفارت و کنسولگری جمهوری اسلامی 
ایران در عربستان تعطیل شد و به طور طبیعی 
حضور بیش از 6۰ هزار زائر ایرانی در عربستان 
در موس��م حج نیازمند تعریف سازوکاری برای 
پشتیبانی حقوقی و کنسولی و تأمین امنیت آنان 
است به دلیل اینکه هر ساله نیز شاهد بیماری و 
تصادف زائران در موسم حج هستیم. محمدی  
گف��ت:  درباره حج گذش��ته تأمین س��ازوکار 
حمایت های کنس��ولی و حقوقی حجاج یکی از 

شروط اصلی ما بود که محقق نشد.

نبض جامعه

گ�روه اجتماع�ی: عضو هی��ات تحقیق وتفحص از 
صن��دوق ذخیره فرهنگی��ان گفت: برخ��ی افراد 
می گوین��د رقم تخلف��ات این صن��دوق از 8هزار 
میلیارد تومان بیش��تر اس��ت، در حال بررسی این 
 موضوع هس��تیم، همچنی��ن ۱۰نف��ر وام هایی از 
5۰۰ ت��ا هزار میلیارد توم��ان دریافت کرده اند که 

حاضر به بازگرداندن نیستند.
با مش��خص شدن فس��اد مالی 8 هزار میلیارد 
تومانی صندوق ذخیره فرهنگیان و ورود دادستانی 
کشور به این ماجرا، برخی افراد برای انجام بازجویی 
احضار و بازداش��ت شدند که شهاب الدین غندالی، 
مدیرعامل س��ابق صندوق فرهنگیان یکی از افراد 
بازداش��ت شده اس��ت. هرچند در ابتدا فساد مالی 
8 هزار میلیارد تومانی صندوق ذخیره فرهنگیان از 
سوی مسؤولان صندوق پذیرفته نمی شد و آنها از 
بدهی 3 هزار میلیارد تومانی 5 نفر به بانک سرمایه 
خبر داده و دولت های گذشته را متهم می کردند اما 
ای��ن روزها حتی معاون اول رئیس جمهور نیز رقم 
8 ه��زار میلیاردی و تخلف در برخی ش��رکت های 

زیرمجموعه صندوق فرهنگیان را تایید می کند.
بخشی از تخلفات صندوق فرهنگیان بدین شرح 
اس��ت:  در پرونده تخلفات صورت گرفت��ه در بانک 
س��رمایه کاهش مطالبات غیرجاری از طریق تهاتر 
با املاک یا س��ایر دارایی های م��ورد نظر بدهکاران 
صورت می گرفت، از سوی دیگر تعداد قابل توجهی 
از مطالبات کلان مربوط به اش��خاصی است که قبلًا 
سابقه بدحسابی در تس��هیلات و تعهدات دریافتی 
داش��ته اند و از طریق تهاتره��ای معنا دار و تحمیلی 
دارایی خود، بدهی های قبلی خود را تسویه کرده اند. 
کارشناسی املاک افراد در بسیاری موارد با قیمت های 
منطقه ای و عرف بازار فاصله مشهود داشته و در رابطه 
با آنها بزرگ نمایی صورت گرفته و بخش قابل توجهی 

از اسناد و فعالیت ها صوری بوده است.

در این باره امیر خجسته، 
عضو هی��ات تحقیق وتفحص 
از صن��دوق ذخیره فرهنگیان 
به تسنیم گفته است: »برخی 
افراد عن��وان کرده اند که رقم 
تخلف��ات از 8 ه��زار میلیارد 
تومان بیش��تر اس��ت و هیات 
تحقی��ق و تفح��ص در حال 
بررس��ی رقم دقی��ق تخلفات 

اس��ت.« وی افزود: 8 هزار میلیارد تومان س��رمایه 
فرهنگیان به  دست افراد خاصی است که تعداد آنها 
حدود 3۰ نفر است و ۱۰ فرد اصلی 5۰۰ تا یکهزار 
میلی��ارد تومان وام دریاف��ت کرده اند که حاضر به 
بازگرداندن آنها نیستند. خجسته گفت: به این افراد 
اولتیماتوم داده ایم سرمایه فرهنگیان را بازگردانند 
و قوه قضائیه نیز به ماجرا وارد شده است تا بتوانیم 
با همراهی یکدیگر سرمایه فرهنگیان را بازگردانیم.

رئیس فراکسیون مبارزه با 
مفاسد اقتصادی مجلس افزود: 
در صندوق ذخیره فرهنگیان 
مدیریت ها به صورت فامیلی و 
خانوادگی بود و قسمت عمده 
پول ها ب��دون تضامین محکم 
به افراد خاص پرداخت ش��ده 
است و اینها از باند و شبکه های 

خودشان بودند.
مراجعه افراد خودسر ■

این در حالی اس��ت که رئیس هیات تحقیق و 
تفحص از صندوق ذخیره فرهنگیان گفته اس��ت: 
»برخی افراد خودس��ر تحت عنوان کارشناس این 
هیات به هلدینگ های زیرمجموعه صندوق ذخیره 
فرهنگیان مراجعه کردند در حالی که از سوی هیات 

برای آنها حکمی صادر نشده است«.
جبار کوچکی ن��ژاد در واکنش به مراجعه برخی 

افراد ناش��ناس به هلدینگ های وابسته به صندوق 
ذخیره فرهنگیان و معرفی خود به عنوان کارشناسان 
منتسب به هیات تفحص مجلس از این صندوق به 
ایلن��ا گفت: در بحث تحقی��ق و تفحص از صندوق 
ذخیره فرهنگیان تاکنون هیچ کارشناسی را منصوب 
و اعزام نکردیم و کس��انی که به این عنوان مراجعه 
می کنند م��ورد تایید هیات تفحص نیس��تند. وی 
گفت: متاس��فانه برخی افراد به صورت خودس��ر به 
هلدینگ های وابسته به صندوق ذخیره فرهنگیان 
مراجعه کردند در حالی که اگر هیات تفحص قصد 
داشته باشد کارشناسی را برای بررسی امور معرفی 
کند، به طور قطع این مهم با ابلاغ رس��می از سوی 

هیات تفحص انجام می شود. 
اظهارنظر از طریق سخنگو ■

رئیس هیات تحقیق و تفحص از صندوق ذخیره 
فرهنگیان با تاکید بر اینکه هر گونه اظهارنظر و اعلام 
مواضع و اخبار مربوط به این تفحص از طریق سخنگو 
یا رئیس هیات تحقیق و تفحص انجام می شود، گفت: 
لازم است هرگونه اطلاعات و اخباری را که بعضا در 
این رابطه از طرف افرادی جز سخنگو و رئیس هیات 
اعلام می شود، تکذیب کنیم. کوچکی نژاد در پاسخ 
به این پرس��ش که آیا قصد بررسی موضوع مراجعه 
این افراد به عنوان کارشناس تفحص را ندارید، گفت: 
کارشناسانی مراجعه کرده بودند و ما نیز انتساب آنها 
به هیات تفحص را تکذیب کردیم اما وظیفه نداریم 
جلوی کسی را بگیریم بلکه صرفا موضوع را پیگیری 
می کنیم. در همین ارتباط محمود صادقی، از اعضای 
هیات تحقیق و تفحص از صندوق ذخیره فرهنگیان 
گفت:  برخی افراد خودسرانه به هلدینگ ها یا مراکز 
وابسته به صندوق مراجعه می کنند و با معرفی خود 
به عنوان کار شناس هیات تفحص، مداخلاتی انجام 
می دهند و این در حالی اس��ت که لازم است نظمی 

برای انجام این تفحص ها برقرار شود.

گروه اجتماع�ی: مدیرکل نظارت 
بر دارو و موادمخدر س��ازمان غذا 
و دارو از تعیین س��قف برای داروه��ای وارداتی در 
راستای حمایت از تولید داخل خبر داد. به گزارش 
مهر، اکبر عبداللهی اصل گفت: در چارچوب اجرای 
سیاست های اقتصاد مقاومتی و حمایت از داروهای 

تولید داخل با کیفیت، برای واردات داروهای مشابه 
تولید داخل محدودیت و س��قف مشخص تعیین 
شده است. وی افزود: البته با دستور وزیر بهداشت 
در نیمه دوم س��ال جاری تسهیلات بیشتری برای 
کمک ب��ه بیماران در نظر گرفته ش��ده و در حال 
اجراست. عبداللهی گفت: برخی شرکت های دارویی 

حتی فراتر از تسهیلات در نظر گرفته شده متقاضی 
واردات هستند و مقاومت سازمان غذا و دارو موجب 
اعتراض آنها ش��ده اس��ت. وی خاطرنش��ان کرد: 
البته برای داروهایی که مش��ابه تولید داخل ندارند 
محدودیت خاصی نداریم و مشکلی در ترخیص این 

داروها در گمرک وجود ندارد.

عضو هیأت تحقیق و تفحص از صندوق فرهنگیان:

وام های ۱۰۰۰ میلیارد تومانی را پس نمی دهند!
آوای شهر

عض�و هی�ات تحقی�ق  از صن�دوق 
اف�راد  برخ�ی  گف�ت:  فرهنگی�ان 
می گوین�د رق�م تخلف�ات از ۸هزار 
میلیارد تومان بیش�تر است، در حال 
بررسی هستیم، ۱0نفر وام هایی از ۵00 
تا هزار میلیارد تومان دریافت کرده اند 

که حاضر به بازگرداندن نیستند
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انهدام 3 باند بزرگ قاچاق مسلحانه آژیر

گ�روه اجتماعی: »یگان های اطلاعات��ی و عملیاتی پلیس، در 3 
درگیری مسلحانه با س��وداگران مرگ در جنوب این استان، ضمن 
انهدام 3 باند بزرگ، 4 تن و 362 کیلو مواد مخدر را کشف کردند«.

س��ردار حسین رحیمی، فرمانده انتظامی استان به میزان گفت: 
در ادامه سلس��له عملیات های ماموران نیروی انتظامی در راستای 
مبارزه شبانه روزی با س��وداگران مرگ در استان پهناور سیستان و 
بلوچس��تان شب گذشته یگان های اطلاعاتی و عملیاتی شهرستان 
خاش با پش��تیبانی پلیس مبارزه با مواد مخدر استان از جابه جایی 
محموله س��نگین مواد مخدر توس��ط یک باند بزرگ مطلع شدند. 
فرمانده انتظامی استان سیستان و بلوچستان افزود: پس از چند هفته 
کنترل ها و پایش های تخصصی و فنی، یگان های اطلاعاتی و عملیاتی 
پلیس، اعضای این باند را که با استفاده از 3 دستگاه خودرو در حال 
جا به جایی مواد مخدر بودند، شناسایی کرده و تحت نظر قرار دادند. 
وی با اشاره به اینکه قاچاقچیان مسلح پس از ورود به کمین ماموران 

پلیس، به سمت آنها تیراندازی کردند، اظهار داشت:پس از حدود یک 
ساعت درگیری مسلحانه، اعضای این باند که توان مقابله با یگان های 
عملیاتی پلیس را نداش��تند با استفاده از ارتفاعات منطقه و تاریکی 
شب، با به جا گذاشتن 3 دستگاه خودرو از منطقه متواری شدند که 
ماموران در بازرس��ی از خودرو های به جا مانده، ۷53 کیلو حشیش، 

63۰ کیلو تریاک و مقادیری مهمات را کشف کردند. 
سردار رحیمی در ادامه سخنان خود به یک عملیات مشترک با 
سربازان گمنان امام زمان اشاره کرد و بیان داشت: در این عملیات 
مشترک، ماموران از جابه جایی مقادیر معتنابهی مواد مخدر توسط 
یک باند بزرگ قاچاقچیان باخبر ش��ده و پس از مدتی تحت نظر 
قرار دادن اعضای این باند، 2 دس��تگاه خ��ودروی وانت متعلق به 
این باند را که در ارتفاعات منطقه آهوران رها ش��ده بود شناسایی 
کرده و در بازرس��ی از آنها 2 تن و 42۰ کیلو تریاک کشف کردند. 
فرمانده انتظامی سیس��تان و بلوچستان به یک درگیری مسلحانه 

دیگر با سوداگران مرگ اشاره کرد و بیان داشت:ماموران انتظامی 
شهرس��تان س��راوان در ای��ن عملیات با شناس��ایی ی��ک باند از 
قاچاقچیان مسلح، با آنها درگیر شدند و در این عملیات با توجه به 
آتش پرحجم یگان های تکاوری پلیس، سوداگران مرگ خودروی 
پژو حامل مواد مخدر را رها کرده و متواری شدند که ماموران در 

پاکسازی منطقه 56۰ کیلو تریاک را کشف می کنند.

گزارش 2

سلامت

براساس اعلام مرکز کنترل کیفیت هوا

پایتخت همچنان آلوده است
انتقاد از تعطیل نشدن مدارس تهران

گروه اجتماعی: شاخص کیفیت 
برخط هوای تهران از ناسالم شدن 

هوای تهران برای تمام گروه ها حکایت دارد.
به گزارش تس��نیم، در حالی ک��ه در روزهای 
گذشته  کیفیت هوای تهران بیشتر برای گروه های 
حس��اس ناسالم بود، بر اساس اعلام مرکز کنترل 
کیفیت هوای تهران، شاخص کیفیت برخط هوای 
تهران که همه روزه  ساعت 8 صبح اعلام می شود، 
با گذشت میزان ذرات معلق کمتر از 2/5 میکرون 
از ۱5۰ و رس��یدن به عدد ۱53 در شرایط ناسالم 
قرار گرفت. این در حالی اس��ت که روز گذش��ته 
و س��اعت 8 صبح، شاخص کیفیت برخط هوای 
تهران در عدد ۱39 ب��ود که تنها برای گروه های 

حساس ناسالم اعلام شده بود. 
به نظر می رس��د در چند روز گذشته کاهش 
نسبی آلودگی هوا متأثر از بارش های تهران بوده 
و با نبود بارش میزان ش��اخص آلاینده های هوای 

تهران دوباره در شرایط ناسالم قرار گرفته است.
انتقاد از تعطیل نشدن مدارس تهران ■

در همین ب��اره معاون آموزش ابتدایی اداره  کل 
آموزش وپرورش شهرستان های استان تهران گفته 
اس��ت: »در حال حاضر آلودگی ه��وا در غرب و در 
شهرس��تان های کهریزک و ورامی��ن، دانش آموزان 
را بیش��تر تهدی��د می کن��د«. محم��د احس��انی، 
معاون آموزش ابتدای��ی اداره  کل آموزش وپرورش 
شهرستان های استان تهران به میزان اظهار داشت: 
با وجود افزایش آلودگی هوا اما هنوز هیچ تصمیمی 
درباره تعطیلی مدارس به دست ما نرسیده، چرا که 
تاکنون جلسه تصمیم گیری برگزار نشده است. وی 

افزود: آموزش وپرورش در این باره تابع تصمیم گیری 
استانداری اس��ت. معاون آموزش ابتدایی اداره  کل 
آموزش وپرورش شهرس��تان های اس��تان تهران در 
ادامه گف��ت: در حال حاضر آلودگ��ی هوا در غرب 
ته��ران و در شهرس��تان های کهری��زک و ورامین 
دانش آموزان را بیش��تر تهدید می کند و در دماوند 
مشکل آلودگی وجود ندارد. احسانی در پایان بیان 
داش��ت: آلودگی هوا قابل پیش بینی نیست و بهتر 
است هرچه سریع تر تصمیمات لازم درباره  وضعیت 

دانش آموزان در زمان آلودگی گرفته شود.
دولت به تعهدات خود عمل کند ■

علاوه بر این رئیس کمیسیون نظارت و حقوقی 
شورای اسلامی شهر تهران گفت: شرایط نامطلوب 

این روزه��ای هوای تهران می طلبد دولت فارغ از 
افکار سیاسی هر چه سریع تر به تعهدات خود در 
زمینه توسعه حمل ونقل عمومی و کاهش آلودگی 
هوا عمل کند. پرویز سروری در سیصد وهفدهمین 
جلسه شورا با اشاره به آلودگی هوای این روزهای 
ته��ران گفت: وضعیت به قدری وخیم اس��ت که 
فرزن��دان خردس��ال ما در مع��رض تهدید جدی 
هس��تند تا جایی ک��ه فرزند خردس��ال یکی از 
نزدیکان ما به واس��طه وخام��ت حال عمومی در 
بیمارستان بس��تری شد که به تشخیص پزشک 
آلودگی هوا عامل این امر بوده اس��ت. س��روری با 
بیان اینکه توس��عه ن��اوگان حمل ونقلی عمومی 
راهکار جدی برای مقابله با آلودگی هواس��ت ولی 

دولت تعه��دات خود را در این زمینه انجام نداده، 
اف��زود: ما در حال حاضر 6 هزار اتوبوس داریم که 
باید طبق برنامه ۱۱ هزار اتوبوس داشته باشیم، در 
ضمن این 6 هزار اتوبوس نیز در مرز فرس��ودگی 
هستند و س��ال دیگر این مرز درنوردیده می شود 
و آن وقت است که این اتوبوس های فرسوده خود 
باری بر دوش مردم در ایجاد آلودگی می شوند. وی 
افزود: م��ا در حال حاضر ۱۱۰۰ واگن مترو داریم 
که با راه اندازی خطوط جدید نیاز به 2 هزار واگن 
جدید خواهیم داشت، این در حالی است که دولت 
تا به امروز کمترین می��زان از تعهدات خود را در 
این زمینه عملی کرده اس��ت. رئیس کمیسیون 
نظارت و حقوقی خاطرنشان کرد: این در شرایطی 
است که ما همه ظرفیت ها را در بخش مترو اعم 
از تونل و ایستگاه ها ایجاد کردیم و تنها به انتظار 
واگن ها نشسته ایم. با این سرمایه گذاری عظیم در 
حال حاضر اس��تفاده حداقلی از مترو می کنیم و 
این یعنی آلودگی بیشتر و تضییع بیشتر حقوق 
شهروندان. سروری افزود: دولت باید سهم خود را 
در حوزه تاکسی، اتوبوس و مترو انجام دهد و برای 
این خدمت رسانی باید فارغ از افکار سیاسی عمل 
کند تا این اندیشه از اذهان مردم نیز زدوده شود. 
رئیس کمیسیون نظارت و حقوقی گفت: شرایط 
این روزها نامطلوب اس��ت، کمتر س��ابقه داشته 
از ش��نبه تا سه ش��نبه محدوده زوج و فرد هم به 
محدوده طرح ترافیک اضافه شود. با ادامه این روند 
باید کل تهران را محدوده ممنوعه اعلام کنند، در 
حالی که این راهکار نیس��ت بلکه عمل دولت به 

تعهدات خود می تواند راهکاری موثر باشد.

زیارت

تعیین سقف برای داروهای وارداتی


